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為加強與本地社區的連繫，本會近日委任多名人員，以推動不同社會發展計劃，助我們實現更緊密的合作與互

動。這些計劃將涵蓋警務科學、教育及社會服務等多個領域，旨在提升社區的整體福祉，並鼓勵居民積極參與，

共同創造更美好的生活環境。

在警務科學方面，我們將計劃舉辦一系列的講座和工作坊，邀請專家分享最新的警務技術和安全知識，增強部隊

人員及居民對社區安全的認識和參與。透過這些活動，我們希望能夠提升居民的安全意識之外，更可促進各地執

法人員間的合作和交流。

在教育方面，我們計劃推出針對不同年齡層的學習計劃，提升青年人對警務知識上的認知，幫助居民提升自身能

力，從而預防潛在的犯罪行為。

此外，我們也將加強社會服務，特別是針對弱勢群體的支援計劃，確保每位居民都能獲得必要的資源和幫助。透

過這些努力，我們期望能夠建立一個更加包容和和諧的社區，讓本會能與本地社區攜手共建美好生活。

To enhance our connection with the local community, the International Police Association (IPA) has recently appointed 
several individuals to spearhead various social development initiatives aimed at fostering closer collaboration and 
engagement. These initiatives will encompass a range of areas, including police science, education, and social services, with 
the goal of improving the overall well-being of the community and encouraging residents to actively participate in creating a 
better living environment together.

In the realm of police science, we are excited to announce a series of engaging lectures and workshops featuring experts 
who will share the latest advancements in policing techniques and safety knowledge. These events are designed to elevate 
the awareness and involvement of both law enforcement personnel and community members in matters of public safety. 
Through these initiatives, we aspire not only to enhance residents' safety consciousness but also to promote collaboration 
and dialogue among various law enforcement agencies.

On the educational front, the IPA plans to introduce targeted learning programs for different age groups, aimed at enriching 
young people's understanding of policing and empowering residents to develop their skills, ultimately helping to prevent 
potential criminal activities.

Furthermore, we are committed to strengthening social services, particularly support programs for vulnerable populations, 
ensuring that every resident has access to essential resources and assistance. Through these concerted efforts, we envision 
building a more inclusive and harmonious community, allowing the IPA to partner with local residents in the pursuit of a 
brighter future for all.

人員委任！加強與社區連繫
APPOINTMENTS ！ STRENGTEN BOND WITH COMMUNITY



縱橫商界多年的李德健先生，近日在會長李雄波和副會長周

紀仲的見證下，正式接受本會任命為「中國廣東事務協調

官」，並升為一級區域顧問。李先生擁有豐富的商業經驗和

廣泛的人脈資源，將為本會的發展注入新的活力。他的任命

不僅是對其專業能力的肯定，更是本會在推動與廣東地區合

作方面的重要一步。李德健先生表示，將全力以赴，促進本

會與廣東的交流與合作，為雙方創造更多的機會和價值，助

力本會的長遠發展。
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另一方面，向德峰幹事最近獲晉升為高級幹

事，晉升儀式由首席監督朱美興先生主持。

朱先生在儀式上讚揚了向幹事的領導能力和

對本會的貢獻。向德峰感謝同事們的支持，

並承諾將繼續努力推進本會的使命與目標。

這次晉升彰顯了我們對人才培養的重視。

Mr. Lei Tak Kin, a seasoned figure in the business world, recently 

accepted the appointment as "Coordinator for Guangdong Affairs" 

of our organization, in the presence of President Lei Hong Po 

and Vice President Chao Kei Chong. With his extensive business 

experience and wide network of connections, Mr. Lei is set to 

inject new vitality into the development of our organization. His 

appointment not only affirms his professional capabilities but 

also marks an important step for our organization in promoting 

collaboration with the Guangdong region. Mr. Lei expressed 

his commitment to fully engage in enhancing communication and 

cooperation between our organization and Guangdong, creating 

more opportunities and value for both parties and contributing to 

the long-term development of our organization.

◀

▶

On the other hand, Xiang Defeng has recently 

been promoted to Senior Officer, with the 

ceremony presided over by Chief Supervisor Zhu 

Meixing. During the event, Zhu praised Xiang's 

leadership and contributions to the organization. 

Xiang expressed gratitude for his colleagues' 

support and committed to continuing his efforts 

to advance the organization's mission and goals. 

This promotion highlights our commitment to 

talent development.
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在中非論壇期間，國際警察組織亞洲事務總署首

席監督朱美興先生攜區域顧問艾迪華警教授，於

北京為海地大使頒發了海外會員的證書，並贈送

了 IPA 紀念品。來自加納的 William Savary 先生

代表大使領取了證件、會旗和水晶盾紀念品，這

一儀式不僅象徵著國際警察組織在全球範圍內的

影響力，也彰顯了各國之間的合作精神。

在頒獎儀式期間，雙方深入探討了在海地、盧安

達和加納設立 IPA 亞洲事務總署的海外分支機

構的可能性。這些分支機構的建立將有助於加強

與當地執法機構的合作，促進資訊交流和資源共

享，從而提升這些國家的安全能力。朱美興先生

強調，這些分支機構不僅能夠提供技術支持，還

能促進國際間的合作，應對當前全球安全挑戰。

此外，雙方還討論了在反恐培訓和反恐器材等領

域的合作機會。隨著恐怖主義威脅的日益增加，

各國必須攜手合作，共同提升應對能力。朱先生

指出，通過共享最佳實踐和資源，各國可以更有

效地應對恐怖主義和其他安全挑戰。

這次會議不僅加深了各國之間的合作關係，也為

未來的共同努力奠定了基礎，展現了國際警察組

織在全球安全事務中的重要角色。隨著這些合作

的推進，我們期待能夠為全球的和平與安全作出

更大的貢獻。

During the China-Africa Forum, Mr. Zhu Meixing, Chief Supervisor 

of the International Police Association Asian Affairs Bureau, 

along with Regional Advisor Professor Eddie Wazen, presented 

a certificate of overseas membership to the Haitian ambassador 

in Beijing and gifted IPA memorabilia. Mr. William Savary from 

Ghana received the certificate, flag, and crystal shield on behalf 

of the ambassador. This ceremony not only symbolizes the global 

influence of the International Police Organization but also 

highlights the spirit of cooperation among nations.

During the award ceremony, both parties engaged in in-depth 

discussions about the possibility of establishing overseas branches 

of the IPA Asia Affairs Office in Haiti, Rwanda, and Ghana. The 

establishment of these branches will help strengthen cooperation 

with local law enforcement agencies, promote information 

exchange, and facilitate resource sharing, thereby enhancing the 

security capabilities of these countries. Mr. Zhu emphasized 

that these branches would not only provide technical support but 

also foster international collaboration to address current global 

security challenges.

Additionally, both sides discussed opportunities for cooperation 

in areas such as counter-terrorism training and equipment. As the 

threat of terrorism continues to rise, countries must work together 

to enhance their response capabilities. Mr. Zhu pointed out that by 

sharing best practices and resources, nations can more effectively 

tackle terrorism and other security challenges.

This meeting not only deepened the cooperative relationships 

among countries but also laid the groundwork for future joint 

efforts, showcasing the important role of the International Police 

Organization in global security affairs. As these collaborations 

progress, we look forward to making greater contributions to 

global peace and security.

與海地的初次接觸
First Meeting with Haiti

8
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為了加強國際合作，國際警察協會（IPA）近日宣布將派遣其亞洲事務總署公關部的代表團。

該團隊由部長陳伯聯和副部長陳繼隆領導，於 2024 年十月抵達印尼首都雅加達。

在此行期間，代表團與印尼商務部、印尼中央銀行及印尼駐廣州總領事等代表會面並進行

深入交流，探討雙方在安全合作和執法領域的潛在合作機會。此次訪問旨在促進印尼與 IPA

之間的緊密聯繫，並加強在執法和安全管理方面的最佳實踐交流。

這一合作預計將有助於提升印尼的公共安全能力，並促進該地區的可持續發展。

隨著 IPA 不斷擴展其國際影響力，此次舉措彰顯了其促進全球夥伴關係和加強跨國安全合

作的承諾。即將到來的印尼之行將是 IPA 在推動全球和平與安全使命中的一個重要里程碑。

To enhance international cooperation, the International Police Association (IPA) recently announced 

the dispatch of a delegation from its Asia Affairs Bureau. The team, led by Chan Pak Lun and Chen 

Chi-long, arrived in Jakarta, Indonesia, in October 2024.

During this visit, the delegation met and engaged in in-depth discussions with representatives from 

the Indonesian Ministry of Commerce, the Central Bank of Indonesia, and the Consul General of 

Indonesia in Guangzhou, exploring potential collaboration opportunities in security cooperation 

and law enforcement. This visit aimed to promote close ties between Indonesia and the IPA and 

strengthened the exchange of best practices in law enforcement and security management.

This collaboration is expected to enhance Indonesia's public safety capabilities and promote 

sustainable development in the region. As the IPA continues to expand its international influence, 

this initiative underscores its commitment to fostering global partnerships and enhancing 

transnational security cooperation. The upcoming visit to Indonesia will be an important milestone in 

the IPA's mission to promote global peace and security.

攜手印尼，共同推進安全與發展
Visit to Indonesia: Strengthening International Cooperation

11 12
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General Meeting with the celebration of New Year
On December 28, the International Police Association (IPA) Macau Section held its annual general 

meeting and New Year’s dinner at the Charming Hotel in Zhuhai. The event attracted numerous 

members and their families, providing a great opportunity for communications and celebration.

President Lei Hong Po first reported to the attendees on the report of the Macau Section for 2022 

and 2023, showcasing the dedication and efforts of the members and highlighting the association's 

commitment to promoting international police cooperation. Following this, Secretary-General Mr. Ng 

Weng Fai provided a detailed financial report for the past two years, emphasizing the importance of 

maintaining transparency and integrity in all financial activities, in line with the esteemed traditions 

of law enforcement personnel.

As the meeting drew to a close, President summarized the proceedings and extended New Year’s 

greetings to all colleagues and guests present. He reaffirmed his commitment to the association's 

mission and emphasized the spirit of "Servo per Amikeco". His inspiring speech deeply moved the 

members in attendance, who expressed their determination to continue contributing to the nation, 

Macau, and the association.

Subsequently, Chevalier Ngai Chung, the Executive Vice President, announced the start of the 

dinner. Members and their families enjoyed a sumptuous New Year’s dinner at the Charming Seafood 

Restaurant, where the atmosphere was lively and festive. The dinner also featured an entertaining 

raffle to thank the members for their ongoing support and efforts.

Distinguished guests attending the annual meeting and New Year’s dinner included Vice President 

Mr. Chao Kei Chong, Permanent Honorary President Marquis Francis Tin, Consul Chevalier Jiang, 

Chairman of the General Assembly Mr. Lei Chao Po, Supervisor Mr. Tong Chi Ping, Honorary President 

Mr. Yu U Wai, Senior Advisors Mr. Peng Yilin and Mr. Yan Guanjie, as well as senior personnel from 

the Asia Affairs Bureau, including Mr. Qi Jianhua, Mr. Zhang Jianyao, Ms. Liu Fang, Mr. Zhu Meixing, 

Mr. Wu Guohua, and Mr. Lei Tak Kin. This gathering not only celebrated the achievements of the past 

year but also strengthened the bonds of friendship and cooperation among members, setting a positive 

tone for the year ahead.

在 12 月 28 日，國際警察協會（IPA）澳門分會於珠海來魅力酒店舉行了年度會員大會暨

元旦聚餐。此次活動吸引了眾多會員及其家屬參加，為大家提供了一個交流和慶祝的良機。

會長李雄波爵士首先向與會者報告了澳門分會在 2022 及 2023 年的工作總結，展示了會

員們的奉獻精神和努力，彰顯了協會在促進國際警察合作方面的承諾。隨後，秘書長吳榮

輝先生詳細介紹了過去兩年的財務報告，強調在所有財務活動中保持透明和廉潔的重要性，

這與警務人員的優良傳統相一致。

會議接近尾聲時，李雄波爵士總結，首先向與會的同仁及嘉賓送上新年的祝福。他重申了

自己對協會使命的承諾，並強調「為友誼而服務」的精神。會長的振奮人心的發言深深打

動了在場的會員，大家紛紛表示會繼續為國家、為澳門、為本會貢獻自己的力量。

隨後，國際警察協會常務副會長魏忠爵士宣佈晚宴正式開始。會員及其家屬在來魅力海鮮

餐廳享用了豐盛的元旦晚宴，現場氣氛熱鬧非凡。晚宴中還安排了富有娛樂性的抽獎活動，

以感謝會員們一直以來的支持和努力。

出席年會及元旦晚宴的領導嘉賓還包括副會長周紀仲、永遠名譽會長田國培侯爵、領事蔣

默涵爵士、會員大會主席李秋波、監事長唐治平、榮譽會長余月偉、高級顧問彭以林和嚴

冠傑，以及亞洲事務總署的高級人員齊建華、張建耀、劉芳、朱美興、吳國華和李德健等。

此次聚會不僅慶祝了過去一年的成就，也加強了會員之間的友誼與合作，為新的一年奠定

了良好的基調。

2024 年度會員大會暨元旦聚餐
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2024 年亞洲警察跆拳道公開賽於 12 月 6 日至 9 日在越南廣寧省舉行，這是一場展示來

自各國執法人員跆拳道技藝的盛會。比賽地點設在哈龍市的多功能體育館，吸引了來自 21

個國家的參賽者。

此次賽事分為兩個主要項目：一個是針對各國警察的比賽，另一個則是面向兒童和青少年，

旨在推廣跆拳道運動。開幕式於 12 月 6 日舉行，展現了參賽者之間的友誼與競爭精神。

在比賽期間，運動員們在不同的體重級別和項目中展現了他們的技術，這不僅是展示武術

技能的平台，也促進了各國警察之間的國際合作與友誼。

歷經數天的比賽後，越南代表隊的表現卓越，獲得了 37 枚金牌，成為金獎第一的國家。這

次賽事不僅展示了越南運動員的實力，也彰顯了該國在國際體育舞台上的地位。而印尼和

柬埔寨則分別獲得第二（7 枚）和第三名（4 枚）。這次賽事的成功舉辦進一步促進了各國

之間的交流與合作。

總體而言，2024 年亞洲警察跆拳道公開賽取得了圓滿成功，強化了體育在促進關係和提

升執法機構能力方面的重要性。

2024 年亞洲警察跆拳道公開賽

The 2024 Asia-Pacific Police Taekwondo Open Championship was held from December 6 to 9 in 

Quang Ninh, Vietnam. This event showcased the taekwondo skills of law enforcement personnel 

from various countries. The competition took place at the multi-purpose gymnasium in Ha Long City, 

attracting participants from 21 countries.

The championship featured two main categories: one for police officers from different nations and 

another aimed at children and teenagers, promoting the sport of taekwondo. The opening ceremony on 

December 6 highlighted the spirit of friendship and competition among the participants.

During the competition, athletes demonstrated their skills across different weight categories and 

events. This not only served as a platform to showcase martial arts abilities but also fostered 

international cooperation and friendship among police forces.

After several days of competition, the Vietnamese team excelled, winning a total of 37 gold medals, 

making them the top country in terms of gold medals. This event not only highlighted the strength 

of Vietnamese athletes but also showcased the country's position on the international sports stage. 

Indonesia and Cambodia secured second (7 gold medals) and third place (4 gold medals), respectively. 

The successful hosting of this event further promoted exchange and cooperation among countries.

Overall, the 2024 Asia-Pacific Police Taekwondo Open Championship was a resounding success, 

reinforcing the importance of sports in fostering relationships and enhancing the capabilities of law 

enforcement agencies.

2024 Asia-Pacific Police Taekwondo Open Championship
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中國首隻哥基警犬
China’s First Corgi Police Dog 

在中國山東濰坊的警犬基地，一隻名叫「福仔」的哥基因其可愛的外表和出色的執行力而

迅速走紅。經過一年的訓練，「福仔」成功通過工作犬考試，成為中國首隻哥基警犬。

「福仔」的身材與傳統警犬截然不同，為了適應其短腿的特點，訓練師特別設計了相應的

考試項目，包括搜索箱子、車輛和房間等。令人驚喜的是，「福仔」在考試中的表現甚至

超過了平時的訓練，讓訓犬師趙清帥感到非常自豪。

目前，「福仔」已具備獨立完成各種偵查和搜爆工作的能力，並且在四級考試中表現出色。

趙清帥表示，看到「福仔」從幼犬成長為能執行任務的警犬，彷彿看著自己的孩子長大，

內心充滿激動。

「福仔」的故事始於一次偶然的相遇，原飼主帶著牠散步時，恰巧遇到正在進行警犬訓練

的警察，這次邂逅改變了「福仔」的命運，讓牠成為了警犬隊的一員，展現了不凡的潛力。

At the police dog center in Weifang, Shandong, China, a Corgi named "Fu Zai" has quickly gained 

popularity due to his adorable appearance and outstanding performance. After a year of training, Fu 

Zai successfully passed the working dog exam, becoming the first Corgi police dog in China.

Fu Zai's physique is distinctly different from that of traditional police dogs. To accommodate his 

short legs, the trainers specially designed corresponding exam tasks, including searching boxes, 

vehicles, and rooms. Surprisingly, Fu Zai's performance during the exam even exceeded his usual 

training, making his trainer, Zhao Qingshuai, very proud.

Currently, Fu Zai is capable of independently completing various investigative and explosive 

detection tasks, and he performed exceptionally well in the Level 4 exam. Zhao Qingshuai expressed 

that watching Fu Zai grow from a puppy into a capable police dog feels like watching his own child 

grow up, filling him with excitement.

Fu Zai's story began with a chance encounter when his original owner was walking him and happened 

to meet a police officer conducting dog training. This serendipitous meeting changed Fu Zai's fate, 

allowing him to become a member of the police dog team and showcasing his extraordinary potential.
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You can now offer to host members and their families 

from abroad whilst on their travels. Should you wish to 

offer to host members in your property, you can now do 

by completing the attached form and your property will 

be added central database of hosting accommodation. 

除 了 國 際 警 察 住 宿 服 務（IPA House）， 我 們 眾 多 的

會 員 亦 有 向 其 他 海 外 會 員 提 供 住 宿 招 待 服 務。 有 見 及

此， 我 們 希 望 整 合 並 且 深 化 這 項 計 劃， 讓 更 多 會 員 在

出 遊 時 能 夠 更 容 易 配 對 到 合 適 的 當 地 住 宿 招 待 服 務。

住 宿 接 待 計 劃
HOSTING PROJECT

It is important to help members create bonds of friendship 

through travelling, but also this search for correspondents 

will allow members to interact, improve foreign language 

and very often result in a meeting with their pen pal.

除 了 通 過 旅 行 的 形 式 去 幫 助 會 員 廣 交 好 友 外，

我 們 認 為 這 種 尋 找 筆 友 的 方 式 將 使 會 員 能 夠

在 互 動 下 提 高 外 語 水 平， 甚 至 外 地 文 化 等。

筆 友 計 劃
PEN PAL PROJECT
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The Arthur Troop Scholarship (ATS), as a legacy to Arthur Troop, 

the founder of IPA, is a professional education and advanced training 

bursary, with the aim of aiding IPA members in their professional 

careers and promoting the International Police Association. For 

further information, please do not hesitate to contact your Section.

警 務 學 術 獎 學 金（ATS） 作 為 本 會 創 辦 人 亞 瑟（ Arthur Troop ）

的 遺 產， 該 計 劃 旨 在 鼓 勵 和 協 助 會 員 提 升 並 持 續 進 修 其 專 業 領

域 上 的 技 能 和 知 識。 有 興 趣 的 會 員， 歡 迎 聯 絡 行 政 辦 公 室。

警 務 學 術 獎 學 金
ARTHUR TROOP SCHOLARSHIP

The IPA owns more than 40 properties in 16 IPA sections where 

members can stay in reasonably priced accommodation. Have a look 

in our IPA Hosting Book, which is regularly updated and provides 

an overview of each IPA House and Other Accommodation option:

國 際 警 察 協 會（IPA） 目 前 在 16 個 分 會 的 支 持 下， 擁 有

超 過 40 個 物 業， 為 會 員 在 外 遊 時 提 供 一 個 優 惠 的 住 宿 服

務。 有 興 趣 人 士， 歡 迎 掃 描 下 面 的 二 維 碼 參 閱 最 新 版 本

的 IPA Hosting Book 以 瞭 解 更 多 關 於 住 宿 服 務 的 資 訊。

國 際 警 察 住 宿 服 務
IPA HOUSE AND ACCOMMODATIONS
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第三屆國際警務教育研討會

詳情 / Details
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